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Rising Stars | Elena Georgiana Udrica, șefa de promoție în 2022, a doua admisa în

Barou și absolventa INPPA, își continua activitatea de învațare și perfecționare

pentru a-și construi o cariera solida: ”Sunt conștienta ca aceasta profesie ofera

zilnic ocazii de învațare și dezvoltare, iar aceste oportunitați de evoluție continua

reprezinta fundamentul carierei mele de avocat”

Elena Georgiana Udrica este printre cei mai buni absolvenți ai Facultații de Drept din cadrul Universitații

din București, finalizând studiile de licența ca șefa de promoție în anul 2022. Tânara și-a continuat ulterior

parcursul academic în cadrul unui program de master, iar în paralel s-a pregatit pentru admiterea în

profesie și pentru trecerea tuturor etapelor necesare pentru a ajunge la statutul de avocat definitiv. La

admiterea în Barou, susținuta în septembrie 2022, a reușit performanța de a obține cea de-a doua nota pe

țara, cu un punctaj de 96 din 100 posibile. Totodata, a trecut examenul de absolvire a I.N.P.P.A., în

noiembrie 2024, cu un rezultat foarte bun de 46 de puncte din 50. 

„Aceste realizari se bazeaza pe o munca susținuta și pe un angajament constant de a învața și de a ma perfecționa

în domeniul juridic. În calitate de avocat definitiv, am oportunitatea de a-mi dezvolta cariera profesionala și de a

valorifica cunoștințele acumulate, prin oferirea de consultanța juridica sau reprezentarea clienților în instanța. Pe

lânga acestea, îmi continui activitatea de învațare și perfecționare, având în vedere ca profesia de avocat este într-o

continua schimbare, iar accesul la informație și la noi reglementari este esențial pentru a ramâne la curent cu

ultimele evoluții din domeniu. În acest moment, traversez o etapa în care acumularea de experiența și procesul de

învațare continua sunt esențiale pentru evoluția mea profesionala. Fiecare zi îmi ofera prilejul de a descoperi noi

perspective, de a aprofunda cunoștințele juridice și de a-mi îmbunatați competențele practice. Sunt dedicata

perfecționarii constante și îmi propun sa construiesc o cariera solida, bazata pe profesionalism, integritate și

pasiunea pentru profesia de avocat”, a punctat interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Dreptul nu a fost prima opțiune pe care a avut-o Elena atunci când a venit vorba despre alegerea traseului pe care

sa-l urmeze dupa încheierea studiilor liceale. Inițial, a luat în calcul posibilitatea de a opta pentru o facultate din

cadrul Universitații Politehnica din București sau pentru Medicina. „Luând în considerare profilul real al liceului

pe care l-am urmat, cu specializarea matematica-informatica bilingv, parcursul meu educațional inițial nu parea sa

indice o înclinație spre domeniul juridic. Fiind înconjurata de un mediu academic axat pe științele exacte, nu am

avut în preajma persoane care sa profeseze în drept sau care sa ma inspire direct sa explorez acest domeniu. Prin

urmare, în primii ani de liceu nu aveam conturata ideea de a urma cursurile Facultații de Drept din cadrul

Universitații din București. Cu toate ca matematica mi-a placut înca de la început, pe parcursul anilor de liceu am

realizat ca nu reprezenta direcția pe care mi-o doream pentru viitor. Odata ce am ajuns la concluzia ca nu voi urma

un parcurs profesional bazat pe științele exacte, am început sa explorez alte opțiuni care sa corespunda mai bine

intereselor mele de atunci. La sfârșitul clasei a X-a, am decis sa privesc mai serios viitorul meu academic și

profesional, încercând sa gasesc o cariera care sa fie potrivita personalitații mele, dar și care sa îmi ofere satisfacție

pe termen lung. A urmat o perioada de introspecție și de documentare intensa, în care am analizat programele de

studii oferite de diferite facultați din București. Nu m-am limitat doar la Universitatea Politehnica sau la Facultatea

de Medicina, ci am cautat sa înțeleg mai bine structura și perspectivele de cariera oferite de diverse alte domenii”,
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își amintește tânara.

În aceste perioade de analiza, Facultatea de Drept a început sa-i atraga tot mai mult atenția, fiind fascinata de

oportunitatea de a înțelege și de a aplica principiile juridice, dar și de posibilitatea de a contribui la rezolvarea unor

probleme complexe și de a apara drepturile oamenilor.

„Alegerea mea a fost susținuta de familia mea și de prietenii apropiați, care m-au încurajat la fiecare pas și m-au

sprijinit necondiționat în aceasta direcție. În anul 2018 când am susținut concursul de admitere, existau doar doua

probe ale concursului de admitere – proba de limba româna și cea de economie. Pregatirea mea pentru prima

proba, limba româna, a început înca din clasa a XI-a, fiind un proces constant de aprofundare a cunoștințelor. În

clasa a XII-a, am început sa ma concentrez și pe proba de economie, abordând-o cu aceeași seriozitate și dedicare.

Pregatirea pentru admitere s-a desfașurat simultan cu cea pentru examenul de Bacalaureat, ceea ce a presupus o

buna organizare a timpului și un efort susținut”, adauga interlocutoarea 

Biz

Lawyer.  

La concursul de admitere a reușit sa obțina peste 80 de puncte, fapt ce i-a permis sa ocupe unul dintre locurile de la

buget. „Acest rezultat a reprezentat pentru mine o confirmare a eforturilor depuse în timpul pregatirii pentru

admitere și un moment de mare bucurie. Din perspectiva personala, succesul de la admitere a avut un impact

profund asupra încrederii mele, oferindu-mi motivația necesara pentru a aborda cu seriozitate și ambiție

provocarile academice din timpul facultații. Aceasta motivație s-a concretizat rapid în rezultate bune obținute la

examenele din primul semestru al anului întâi. Am perceput acest început promițator drept un semn ca alegerea

Facultații de Drept a fost decizia potrivita pentru mine, ceea ce m-a determinat sa îmi mențin un nivel ridicat de

implicare pe tot parcursul studiilor”, subliniaza Elena.

Ea menționeaza faptul ca, privind dintr-o perspectiva mai ampla, se constata ca, odata  integrat în mediul academic

al facultații, rezultatul obținut la admitere nu joaca un rol definitoriu în dinamica interacțiunilor dintre studenți sau

în relația cu profesorii. „Profesorii ne-au tratat cu respect și deschidere, fara a ține cont de performanțele

anterioare, concentrându-se în schimb pe dezvoltarea noastra individuala și pe susținerea progresului nostru

academic. Un aspect pe care l-am apreciat în mod deosebit a fost faptul ca profesorii au demonstrat mereu o

disponibilitate deosebita pentru a raspunde întrebarilor noastre și a ne oferi îndrumare, indiferent de nivelul nostru

inițial de pregatire. Ei s-au concentrat pe încurajarea fiecarui student sa-și depașeasca limitele și sa obțina rezultate

din ce în ce mai bune, atât pe durata facultații, cât și ulterior, în cariera profesionala. Astfel, deși rezultatul obținut

la admitere a avut o valoare importanta în debutul parcursului meu academic, adevarata importanța a fost data de

modul în care am reușit sa fructific oportunitațile oferite de facultate și sa cresc constant, atât pe plan personal, cât

și profesional”, argumenteaza avocatul.

Elena Georgiana Udrica este absolventa a Colegiul Național „Alexandru Ioan Cuza” din Alexandria, județul

Teleorman, unde a urmat profilul real, specializarea matematica-informatica bilingv engleza. Alegerea acestui

profil a fost motivata de dorința de a-și pastra deschise cât mai multe opțiuni pentru viitor, indiferent de direcția pe

care avea sa o urmeze în cadrul studiilor universitare. „La finalul clasei a VIII-a, în momentul luarii acestei decizii,

am optat pentru profilul real, considerând ca acesta îmi va oferi o pregatire ampla, atât în domeniul științelor

exacte, cât și în cel al limbilor straine, aspecte esențiale pentru dezvoltarea mea. Anii de liceu au avut un rol

semnificativ în formarea mea academica, oferindu-mi un stil de învațare structurat și o baza solida de cunoștințe.

Studiul disciplinelor din cadrul profilului real m-a ajutat sa îmi dezvolt capacitatea de a aborda probleme

complexe, sa exersez rabdarea și sa îmi consolidez atenția la detalii. Aceste abilitați s-au dovedit extrem de

valoroase pe parcursul anilor de studii universitare și ulterior în viața profesionala. Cu toate ca am fost atrasa

inițial de științele exacte, experiența liceului mi-a demonstrat ca interesele și pasiunile pot evolua. De exemplu,

matematica a fost o materie care mi-a placut de la început și care m-a ajutat sa îmi dezvolt gândirea logica și

critica. Totuși, pe parcursul liceului, am realizat ca nu aceasta era direcția profesionala pe care mi-o doream.

Aceasta conștientizare mi-a oferit claritatea necesara pentru a lua decizii bine fundamentate cu privire la viitorul

meu academic. Cu toate acestea, privind în urma, pot afirma ca perioada facultații a avut o semnificație aparte
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pentru mine, din punct de vedere educațional. Daca anii de liceu au reprezentat o perioada de explorare și formare,

anii de facultate m-au provocat sa îmi duc cunoștințele și abilitațile la un nivel superior, sa abordez subiecte mai

complexe și sa învaț sa gândesc critic și analitic. Fiecare etapa a avut farmecul ei, dar facultatea mi-a oferit o

experiența mult mai profunda, ajutându-ma sa ma pregatesc cu adevarat pentru cariera pe care mi-am dorit-o.

Astfel, perioada liceului a fost pentru mine mai mult decât o simpla etapa educaționala – a fost momentul în care

mi-am descoperit punctele forte, mi-am clarificat aspirațiile și am învațat sa iau decizii importante, bazate pe o

înțelegere mai profunda a ceea ce mi se potrivește cu adevarat”, susține tânara.

-----------------------------------------------------------------------

                             Citește și

→     Rising Stars | Tudor Bonifate, primul admis la Facultatea de Drept și    mai apoi șef de promoție în

2022, cu media 10, a ales sa profeseze ca    avocat la Țuca Zbârcea & Asociații: ”Învaț permanent – de la   

avocații care ma coordoneaza, de la colegii mei avocați, de la    profesorii cu care am șansa de a colabora la

facultate, de la studenții    mei. Cred ca avocatura ma face un profesor mai bun, dupa cum    profesoratul

ma face un avocat mai bun”

----------------------------------------------------------------------- 

Facultatea de Drept este o alegere care necesita dedicare, perseverența și o reala pasiune pentru domeniul

juridic

Odata cu admiterea la facultate, Elena a început o noua etapa, care a venit cu foarte multe provocari. Își amintește

ca prima sesiune de examene a reprezentat o experiența intensa și provocatoare, marcând un moment crucial de

adaptare la rigorile și cerințele mediului academic universitar. Trecerea de la ritmul obișnuit al cursurilor, care

presupunea în principal asimilarea treptata a informațiilor, la dinamica accelerata și presiunea unui program

structurat de examene a fost o schimbare semnificativa, ce a necesitat o reorganizare completa a prioritaților și a

metodelor de studiu.

„Una dintre cele mai valoroase lecții învațate în aceasta etapa a fost importanța pregatirii constante pe parcursul

semestrului. Am realizat ca succesul la examene nu depinde exclusiv de efortul din ultimele saptamâni, ci de o

abordare sistematica și de acumularea treptata a cunoștințelor. Gestionarea eficienta a timpului s-a dovedit

esențiala – a fost crucial sa stabilesc prioritați clare, sa îmi structurez perioadele de învațare și sa îmi aloc timp

pentru odihna, astfel încât sa îmi pot menține concentrarea și energia pe termen lung. În ceea ce privește atmosfera

primei sesiuni, am fost placut surprinsa de sprijinul oferit de colegii mei. Deși examenele sunt, în mod natural, un

moment de evaluare individuala, am simțit un spirit de colaborare între noi, schimbând idei și notițe. Profesorii, la

rândul lor, au fost deschiși sa clarifice ultimele nelamuriri înainte de examene prin organizarea unor cursuri sau

seminare suplimentare, ceea ce a fost un ajutor important. Pe masura ce am acumulat experiența, urmatoarele

sesiuni au fost marcate de o mai mare încredere în propriile forțe și de o organizare mai eficienta. Prima sesiune

mi-a oferit o înțelegere clara a ceea ce funcționeaza pentru mine în procesul de învațare și m-a ajutat sa dezvolt

strategii mai bune pentru gestionarea timpului și a stresului. De-a lungul anilor, perioada de sesiune a devenit mai

mult decât un simplu moment de testare a cunoștințelor – a devenit o oportunitate de a-mi consolida învațaturile și

de a observa progresul realizat. În retrospectiva, pot afirma ca prima sesiune de examene nu a fost doar o evaluare

a cunoștințelor dobândite, ci și un test al capacitații mele de adaptare, reziliența și gestionare a provocarilor

academice. Aceasta experiența m-a ajutat sa îmi dezvolt o disciplina solida, sa îmi întaresc încrederea în forțele

proprii și sa îmi construiesc baza pentru performanțele ulterioare”, detaliaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Pe orice tânar care dorește sa urmeze studii în domeniul juridic, Elena îl sfatuiește sa își analizeze cu sinceritate

interesele, abilitațile și așteptarile personale. Din punctul sau de vedere, Facultatea de Drept este o alegere care

necesita dedicare, perseverența și o reala pasiune pentru domeniul juridic, iar o decizie luata cu responsabilitate și
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bine documentata îl va ajuta sa profite la maximum de aceasta experiența.

Totodata, îi sugereaza sa se informeze cât mai bine despre ceea ce implica studiile la Facultatea de Drept, dar și

despre cariera juridica în sine, fiind important sa înțeleaga atât avantajele, cât și provocarile acestei profesii.

„Documentarea despre programele de studiu, cursurile disponibile în cadrul Facultații de Drept, precum și la

oportunitațile de cariera – avocat, judecator, notar, consilier juridic sau alte specializari – îl poate ajuta sa își

contureze o viziune mai clara asupra a ceea ce urmeaza. Aceasta etapa de documentare este un pas important în

luarea unei decizii informate și bine fundamentate”, atrage atenția avocatul.

De asemenea, un alt element esențial îl reprezinta pregatirea riguroasa pentru admitere, având în vedere ca

examenul de admitere la Facultatea de Drept constituie o etapa importanta, care impune o abordare serioasa.

„Pregatirea pentru probele de examen, precum limba româna, economia și gândirea critica – în conformitate cu

cerințele actuale ale Facultații de Drept din cadrul Universitații din București – trebuie sa înceapa din timp”,

avertizeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În plus, Elena Georgiana Udrica le recomanda viitorilor studenți la Drept sa fie deschiși la ideea ca pasiunea și

interesele se pot dezvolta pe parcurs. „ Așa cum am menționat anterior, în timpul liceului credeam ca voi urma o

direcție total diferita, dar treptat am descoperit ca domeniul juridic corespunde mult mai bine personalitații și

aspirațiilor mele. Este perfect normal sa ai incertitudini la început, iar acestea se vor clarifica odata ce te

familiarizezi mai bine cu ceea ce presupune acest drum. Nu în ultimul rând, i-aș spune ca studiile la Facultatea de

Drept reprezinta o oportunitate extraordinara de dezvoltare, dar ele vin la pachet cu munca susținuta și un

angajament constant. Facultatea nu se rezuma doar la studierea legilor sau a principiilor juridice, ci reprezinta un

proces complex de formare a unei gândiri analitice, de dezvoltare a capacitații de argumentare și de asumare a

opiniilor exprimate. Cu alte cuvinte, daca își dorește cu adevarat sa urmeze acest drum, sa nu ezite sa se

pregateasca cu seriozitate și sa aiba încredere în sine. Perseverența și determinarea vor face ca aceasta alegere sa

devina una plina de satisfacții pe termen lung!”, nuanțeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Marturisește ca, pentru ea, perioada facultații a reprezentat cu adevarat una dintre cele mai frumoase și

semnificative etape ale vieții, însa este perfect conștienta ca experiența fiecarui student este unica. „Ceea ce a

funcționat pentru mine poate sa nu fie aplicabil altora, motiv pentru care nu cred în existența unui set universal de

„secrete” pentru o studenție de succes. Mai degraba, consider ca succesul în aceasta etapa depinde de principiile,

valorile și obiectivele fiecarei persoane, adaptate în mod individual. În cazul meu, unul dintre cele mai importante

aspecte a fost stabilirea unor obiective clare și urmarea lor cu seriozitate și perseverența. De la bun început, mi-am

propus sa obțin rezultate academice bune, dar și sa ma dezvolt pe plan personal și profesional. Aceasta viziune m-a

ajutat sa îmi organizez timpul eficient și sa abordez studiul cu rabdare și curiozitate. Nu m-am limitat la simpla

memorare a informațiilor, ci am încercat sa înțeleg în profunzime conceptele juridice și sa le corelez cu aplicațiile

lor practice. Aceasta abordare m-a ajutat nu doar sa ma simt mai pregatita la examene, ci și sa am încredere în

capacitatea mea de a face fața provocarilor profesionale. Un alt aspect esențial a fost gestionarea eficienta a

timpului. Mi-am creat un program bine structurat, care sa includa atât perioade dedicate studiului, cât și momente

de relaxare și socializare. Facultatea poate fi solicitanta, dar este extrem de important sa gasești un echilibru între

studiu și odihna. Organizarea mi-a permis sa ma pregatesc temeinic pentru cursuri, seminare, examene și sa ma

implic în activitați care sa îmi dezvolte abilitați complementare celor dobândite în sala de curs. De asemenea, am

acordat o importanța deosebita bucuriei de a trai pe deplin experiența perioadei de facultate. M-am implicat în

activitați extracurriculare și am construit relații de prietenie cu colegii mei. Aceste legaturi, bazate pe colaborare și

sprijin reciproc, au transformat procesul de învațare într-o experiența mai placuta și mai valoroasa. Participarea la

evenimente, proiecte și întâlniri cu profesioniști din domeniul juridic mi-a oferit oportunitatea de a-mi extinde

orizonturile și de a dobândi o înțelegere mai profunda a profesiilor juridice. Cu toate acestea, sunt conștienta ca

drumul fiecarui student este diferit. Pentru unii, succesul poate însemna implicarea în organizații studențești,

acumularea de experiența profesionala prin internshipuri sau gasirea echilibrului ideal între viața personala și cea
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academica. Alții ar putea pune un accent mai mare pe cercetare sau pe explorarea unor pasiuni din afara

curriculumului universitar. Cred ca esențial este sa îți acorzi timp pentru a te cunoaște pe tine însuți, sa descoperi

ce te motiveaza și sa îți construiești propriul drum, fara a te lasa influențat excesiv de comparații cu cei din jur. Din

punctul meu de vedere, ceea ce face perioada facultații speciala și valoroasa este abilitatea fiecarui student de a

transforma acești ani într-o perioada de creștere și dezvoltare personala. Îi încurajez pe toți sa fie curioși, sa caute

constant sa învețe lucruri noi, sa exploreze diverse oportunitați, sa își urmeze pasiunile și sa își permita sa se

bucure de aceasta etapa a vieții. În final, „secretul” unei studenții de succes nu este o rețeta fixa, ci suma alegerilor

și experiențelor care te formeaza și te ajuta sa devii cea mai buna versiune a ta”, detaliaza tânara.

-------------------------------------------------------

                             Citește și

→      Cariere în Drept | De vorba cu Mihaela Scorpan, românca de peste Prut     care a studiat Dreptul la

Iași, fiind printre cei mai buni studenți  ai    generației sale, cu media finala 9.67

→      Cum a perceput Vasile Țurcan, român din Basarabia, învațamântul   juridic   românesc pe care l-a

absolvit cu 9,85 și care au fost primele   impresii   dupa

-------------------------------------------------------

Succesul profesional nu se bazeaza exclusiv pe mediile obținute în facultate

Elena admite faptul ca rezultatele academice obținute pe parcursul facultații au jucat un rol crucial în evoluția sa

profesionala, în special prin consolidarea încrederii în propriile abilitați. O medie ridicata și notele excelente au

fost surse constante de motivație, determinând-o sa aspire la performanța și sa își dezvolte cunoștințele și

competențele juridice la cel mai înalt nivel. „Aceste realizari nu doar ca mi-au întarit încrederea în propriile forțe,

dar au contribuit și la crearea unei imagini profesionale pozitive înca de la începutul carierei, deschizând

oportunitați valoroase pe plan profesional. Notele obținute pe parcursul facultații au demonstrat angajamentul și

seriozitatea mea fața de studii, iar acest lucru a fost apreciat ulterior. Faptul ca am reușit sa performez constant la

un nivel înalt a fost un semn al disciplinei și al muncii susținute, aspecte care sunt foarte importante în profesia de

avocat. De asemenea, aceste rezultate m-au ajutat sa ma simt mai pregatita și mai încrezatoare în fața provocarilor

profesionale, atât în ceea ce privește examenele, cât și interacțiunile cu clienții sau reprezentarea în instanța. Pe

lânga valoarea simbolica a rezultatelor academice, procesul de pregatire care a stat la baza acestor realizari a fost,

în sine, o experiența în sine. Munca susținuta, organizarea riguroasa și capacitatea de a învața în mod constant au

fost lecții care m-au însoțit pe tot parcursul carierei, ajutându-ma sa fac fața cu succes cerințelor ridicate ale

profesiei”, apreciaza avocatul.

Cu toate acestea, este de parere ca succesul profesional nu se bazeaza exclusiv pe mediile obținute în facultate.

Performanțele academice reprezinta un punct de plecare valoros, însa aplicarea practica a cunoștințelor,

dezvoltarea continua și adaptarea la provocarile specifice ale profesiei sunt cele care determina cu adevarat

evoluția în cariera. „În acest sens, deși rezultatele academice au fost fundamentale, adevarata valoare consta în

modul în care acestea au fost transformate în abilitați practice și în capacitatea de a aborda orice situație cu
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profesionalism, integritate și rabdare. În concluzie, rezultatele bune obținute în facultate au avut o influența

pozitiva asupra carierei mele, oferindu-mi un început solid și încrederea necesara de a aborda provocari majore. Cu

toate acestea, elementul cel mai important a fost angajamentul meu de a transforma aceste realizari într-un parcurs

profesional fundamentat pe învațare continua și dezvoltare constanta”, susține tânara.

Dupa finalizarea studiilor de licența, Elena Georgiana Udrica a ales sa se concentreze pe Dreptul civil, Dreptul

comercial și Dreptul muncii, domenii care au atras-o prin complexitatea lor și prin relevanța practica

semnificativa.

Alegerea respectiva a fost consolidata ulterior prin continuarea studiilor la programul de master „Dreptul muncii,

relații de munca și industriale” din cadrul Facultații de Drept a Universitații din București, o decizie care a reflectat

interesul sau profund pentru Dreptul muncii și dorința de a aprofunda cunoștințele în aceasta ramura.

„ Dreptul civil a reprezentat pentru mine o baza solida, fiind una dintre cele mai vaste și aplicabile ramuri ale

dreptului. Înca din primul semestru al primului an de facultate, am fost atrasa de diversitatea problemelor juridice

pe care le reglementeaza și faptul ca ofera soluții atât pentru aspectele cotidiene ale vieții, cât și pentru situații

complexe. Dreptul comercial mi-a atras interesul prin impactul semnificativ pe care îl exercita asupra relațiilor

economice și comerciale. Interacțiunea cu normele care reglementeaza activitatea întreprinderilor, precum și

negocierea și redactarea contractelor, m-au determinat ca, în etapa inițiala a carierei mele, sa aleg sa fac parte din

departamentul de consultanța juridica. Cu timpul, însa, am realizat ca soluționarea litigiilor reprezinta o arie de

practica ce ofera provocari complexe, solicitând atât gândire strategica, cât și o înțelegere aprofundata a

contextului juridic și economic, ceea ce m-a condus catre reorientarea parcursului meu profesional în aceasta

direcție. Pe de alta parte, Dreptul muncii este o arie de interes deosebita pentru mine, fiind o ramura a dreptului

care se afla într-o continua evoluție, adaptându-se schimbarilor de pe piața muncii și nevoilor sociale. Faptul ca am

urmat un program de master specializat în acest domeniu mi-a oferit o perspectiva aprofundata asupra relațiilor de

munca și industriale, ajutându-ma sa înțeleg mai bine interacțiunile complexe dintre angajatori, angajați și

instituțiile relevante. În plus, am fost atrasa de impactul direct pe care aceasta ramura îl are asupra oamenilor și de

provocarea de a gasi soluții echitabile și conforme cu legislația în vigoare. Opțiunea pentru ramurile juridice

menționate anterior, alaturi de cele strâns legate de acestea, s-a bazat atât pe pasiunea pentru domeniile respective,

cât și pe dorința de a contribui la soluționarea unor probleme juridice relevante, în contexte variate și pline de

provocari”, explica avocatul.

Elena mai spune ca cei doi ani de stagiatura în avocatura i-au oferit ocazia sa își aprofundeze cunoștințele teoretice

și sa le aplice în mod concret în activitatea profesionala de zi cu zi. A avut oportunitatea de a lucra pe cazuri

diverse, de a observa în detaliu modul în care se desfașoara litigiile și de a înțelege mai bine complexitatea

profesiei de avocat. Aceasta diversitate de situații juridice i-a permis sa dobândeasca o perspectiva mai ampla

asupra modului în care se interconecteaza diferitele ramuri ale Dreptului.

„Totuși, sunt de parere ca procesul de formare profesionala nu se încheie odata cu finalizarea stagiaturii.

Avocatura este o profesie în continua evoluție, care implica o adaptare constanta la noile reglementari, practici și

cerințe ale pieței. În acest context, îmi doresc sa îmi continui dezvoltarea profesionala alaturi de coordonatoarea

echipei în care activez, a carei experiența și îndrumare reprezinta pentru mine o sursa valoroasa de inspirație. În

același timp, interacțiunea cu colegii mei ramâne o resursa importanta, fiecare dintre aceștia aducând contribuții

valoroase prin perspective inovatoare și soluții practice. Privind spre viitor, îmi propun sa îmi consolidez

competențele juridice, sa îmi perfecționez aptitudinile de analiza și redactare și sa ma implic în proiecte care sa îmi

aduca noi provocari profesionale. Sunt conștienta ca aceasta profesie ofera zilnic ocazii de învațare și dezvoltare,

iar aceste oportunitați de evoluție continua reprezinta fundamentul carierei mele de avocat. Consider, așadar, ca

pregatirea profesionala nu este doar o etapa, ci un proces constant și integrat în parcursul meu profesional”,

completeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În cee ace privește mentoratul, Elena  apreciaza ca, de-a lungul carierei sale de pâna acum, nu a avut un singur
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mentor care sa o ghideze exclusiv, însa fiecare profesor, avocat sau profesionist cu care a interacționat a avut o

influența asupra formarii sale. „Fiecare întâlnire, discuție sau colaborare a reprezentat o oportunitate de a învața

ceva nou – fie ca a fost vorba despre o perspectiva inovatoare asupra unei situații juridice, o abordare strategica în

rezolvarea unei probleme sau o metoda analitica mai riguroasa. Aceste experiențe m-au ajutat sa-mi formez

propriul stil profesional, dar și sa îmi dezvolt o înțelegere mai profunda a complexitaților și nuanțelor domeniului

juridic. Deși nu am un model unic, ma inspir din calitațile pe care le identific la cei cu care colaborez. Cred ca

acest proces continuu de învațare, prin observație și reflecție, este esențial pentru evoluția profesionala, mai ales

într-un domeniu dinamic și complex precum dreptul. Fiecare experiența și fiecare persoana cu care am lucrat m-au

ajutat sa devin mai bine pregatita și sa îmi construiesc cariera pe o baza solida. În opinia mea, mentoratul nu

trebuie sa fie privit exclusiv ca o relație formala cu o singura persoana care sa îți influențeze întreaga cariera.

Dimpotriva, cred ca mentoratul poate lua forma unui proces dinamic, care se dezvolta prin interacțiuni constante

cu o varietate de modele de inspirație. Fiecare dintre aceste persoane – fie ca sunt colegi, superiori sau chiar clienți

– a contribuit la dezvoltarea mea profesionala, fie prin exemplul oferit, fie prin lecțiile învațate din colaborarile

noastre. Aceasta diversitate de influențe m-a ajutat sa îmi construiesc o viziune echilibrata asupra profesiei și sa

îmi dezvolt capacitatea de a face fața cu succes provocarilor pe care le întâlnesc”, considera tânara.

-------------------------------------------------------------

                                          Citește și

→          De vorba cu Corina Oana Mazilu, admisa în primii zece la   Facultatea    de    Drept a Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din   Iași, acum  avocat      stagiar: ”Ceea ce ma fascineaza cu privire la   aceasta 

profesie este   ca,    prin ajutorul oferit oamenilor, ajungi   sa te  descoperi și sa te      redescoperi pe tine

însuți”

→       Andrea Roxana Chihaia, printre cei mai buni zece absolvenți ai      generației sale, acum stagiara, a

intrat în profesie cu emoție și      entuziasm. Ea spune ca performanța nu se întreține singura, ci trebuie     

susținuta

-------------------------------------------------------------

Învațamântul juridic are nevoie de o integrare mai profunda a aspectelor practice ale profesiei

Privind în urma și analizând structura învațamântului juridic din România, Elena a ajuns la concluzia ca programa

de învațamânt ar putea fi îmbunatațita printr-o integrare mai profunda a aspectelor practice ale profesiei juridice,

astfel încât sa pregateasca studenții în mod direct pentru cerințele pieței muncii. În opinia sa, o modificare

esențiala ar fi alocarea unui numar semnificativ de ore de seminar pentru activitați concrete, care sa simuleze

situațiile reale din practica juridica. Acestea ar putea include exerciții practice precum redactarea de clauze

contractuale pentru diverse tipuri de contracte – cum ar fi cele de vânzare, închiriere sau contractele de munca –

ceea ce ar ajuta studenții sa înțeleaga structura și terminologia specifica.

De asemenea, un alt aspect important ar fi elaborarea unor acte procesuale, precum cereri de chemare în judecata,

întâmpinari, concluzii scrise. Aceste activitați ar oferi o înțelegere practica a cerințelor tehnice și a rigurozitații

necesare în redactarea juridica. „În plus, spre exemplu, simularea unor negocieri colective pentru încheierea unui
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contract colectiv de munca ar contribui la dezvoltarea abilitaților de comunicare, de analiza și de negociere,

aspecte extrem de importante în practica juridica. Tot în acest sens, s-ar putea include și redactarea propriu-zisa a

unui contract colectiv de munca, proces care ar implica atât interpretarea legislației muncii, cât și adaptarea

acesteia la cerințele specifice ale parților implicate. Consider ca, pe lânga aceste ajustari, ar fi utila o colaborare

mai strânsa între facultate și practicieni, cum ar fi avocați, judecatori, notari sau consilieri juridici, care ar putea

susține seminare sau workshop-uri interactive. Totodata, stagiile de practica obligatorii ar trebui sa fie mai bine

organizate și monitorizate, astfel încât sa ofere studenților o experiența practica autentica și direct aplicabila în

viitoarea lor cariera. Prin aceste ajustari, programa de învațamânt ar putea oferi studenților nu doar cunoștințele

teoretice necesare, ci și competențele practice esențiale pentru a intra cu încredere pe piața muncii și pentru a se

adapta rapid la cerințele acesteia. Astfel, facultatea ar putea deveni nu doar un mediu de formare academica, ci și

unul de pregatire profesionala integrata, care sa faciliteze o tranziție mai ușoara de la studii la practica efectiva”,

apreciaza avocatul.

Din punctul sau de vedere, Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București ofera un mediu academic

remarcabil, iar punctele sale forte sunt numeroase.

Unul dintre cele mai importante aspecte pozitive este calitatea corpului profesoral, alcatuit din cadre universitare

cu o vasta experiența profesionala și academica. Acest lucru joaca un rol esențial în asigurarea unei formari

temeinice pentru studenți, oferindu-le nu doar o baza teoretica solida, ci și perspective practice și relevante pentru

viitoarea lor cariera. „Calitatea corpului profesoral se reflecta și în abordarile inovative ale procesului de predare.

Profesorii sunt implicați activ în cercetare juridica, contribuind cu lucrari de referința în domeniu, ceea ce asigura

actualitatea și relevanța informațiilor transmise. Totodata, aceștia își adapteaza metodele de predare în funcție de

nevoile studenților, de la prelegeri structurate și seminare interactive pâna la sesiuni de dezbatere pe marginea

spețelor juridice”, precizeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Un alt aspect important este accesul studenților la resurse de calitate, precum bazele de date juridice.

De asemenea, facultatea promoveaza colaborarea între studenți și profesori prin activitați extracurriculare, cum ar

fi cercurile de drept, sesiunea de comunicari științifice, competițiile de procese simulate sau participarea la

conferințe academice. Aceste inițiative contribuie la consolidarea relației dintre teoria juridica și practica

profesionala, motivând studenții sa își dezvolte abilitațile de gândire juridica, argumentare și prezentare.

Un alt avantaj remarcabil este competiția constructiva dintre studenți, care creeaza un mediu motivant și

promoveaza excelența. Aceasta interacțiune dinamica contribuie la formarea unei atitudini proactive și la

dobândirea unui bagaj solid de cunoștințe, esențial pentru a face fața cu succes cerințelor profesiilor juridice.

„Unul dintre aspectele ce ar putea fi îmbunatațite în cadrul facultații este tendința, întâlnita la unele materii, de a

pune un accent mai mare pe memorarea informațiilor. O abordare care sa integreze într-o masura mai mare

dezvoltarea gândirii critice ar putea contribui semnificativ la consolidarea pregatirii studenților și la dezvoltarea

capacitații acestora de a aplica principiile juridice într-un mod creativ și adaptat situațiilor practice”, atrage atenția

tânara.

--------------------------------------------------------------------------

                                        Citește și

→    Cum poți dezvolta o cariera internaționala cu programul Erasmus+ |   Povestea lui Constantin Roșca,

absolvent de Drept plecat din Falticeni,   care a ales sa studieze la Universitatea din Istanbul. El este azi  

masterand în Drept Internațional Public în cadrul Universitații Koç, cea   mai prestigioasa din Turcia și

stagiar în cadrul biroului Esenyel  ̸    Partners, unul din cele mai cunoscute birouri internaționale de  

avocatura și consultanța juridica din țara desfașurata pe doua   continente 
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--------------------------------------------------------------------------

Provocarile absolvenților de la Drept

Dupa finalizarea facultații, absolvenții de la Drept se confrunta cu o serie de provocari. Elena Georgiana Udrica

transmite ca este o etapa plina de provocari, mai ales pentru cei care aspira la profesii juridice precum avocatura

sau magistratura. „Examenele de admitere în profesie, cum sunt cele pentru Barou sau Institutul Național al

Magistraturii, sunt recunoscute pentru gradul lor ridicat de dificultate pe care le implica. Pregatirea pentru aceste

examene debuteaza, în mod ideal, înca din primii ani de studii universitare, având în vedere volumul semnificativ

de informații și diversitatea disciplinelor abordate. Fiecare dintre aceste materii contribuie esențial la dezvoltarea

unei gândiri juridice riguroase și structurate, indispensabila pentru a raspunde exigențelor din practica. Memorarea

informațiilor, deși necesara, nu este suficienta; succesul depinde de capacitatea de a construi raționamente juridice

coerente și de a identifica soluții care îmbina cadrul normativ cu circumstanțele specifice fiecarui caz concret care

este supus analizei. Examenul de intrare în profesia de avocat necesita un angajament semnificativ, dar este

important de subliniat ca, prin perseverența, organizare și dedicare fața de studiu, acest examen va deveni doar o

etapa sigura în obținerea reușitei profesionale. Deși traseul poate parea anevoios, cu o motivație solida, examenele

de admitere în profesie devin un pas firesc în construirea unei cariere juridice. Obstacolele întâlnite pe parcurs nu

trebuie percepute ca piedici, ci ca oportunitați de învațare și dezvoltare, care contribuie la formarea unui

profesionist complet”, transmite avocatul.

De altfel, piața muncii din domeniul juridic pentru tinerii absolvenți este una competitiva, însa deschiderea

acesteia depinde în mare masura de nivelul de pregatire, dedicarea și efortul individual al fiecarei persoane. În

cazul unei persoane muncitoare, organizate și perseverente, șansele de a gasi un loc de munca potrivit cresc

semnificativ. Societațile de avocatura și alți angajatori din domeniul juridic cauta candidați care demonstreaza atât

o baza solida de cunoștințe teoretice, cât și abilitați practice și o atitudine proactiva.

„ Este important de menționat ca unele societați de avocatura au cerințe ridicate. Aceste cerințe pot include nu doar

cunoștințe juridice avansate, ci și o buna organizare, capacitatea de a lucra sub presiune și o înțelegere practica a

legislației. Pentru a raspunde acestor așteptari, tinerii absolvenți trebuie sa fie dispuși sa depuna un efort

suplimentar pentru a-și perfecționa competențele și pentru a demonstra ca pot face fața cerințelor și provocarilor

specifice domeniului juridic”, atrage atenția interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Pe de alta parte, exista și multe oportunitați în piața, iar absolvenții care își seteaza clar obiectivele și care sunt

dispuși sa investeasca în dezvoltarea lor profesionala pot gasi locuri de munca care sa le ofere șansa de a-și

construi o cariera solida. De asemenea, implicarea în stagii sau activitați extracurriculare din timpul facultații poate

reprezenta un avantaj considerabil în competiția pentru un loc de munca în domeniul juridic. „ Prin urmare, deși

piața muncii în domeniul juridic poate fi provocatoare, aceasta este deschisa pentru tinerii absolvenți care își

asuma responsabilitatea dezvoltarii lor profesionale și care demonstreaza pasiune și perseverența. Cu munca

susținuta, dedicare și adaptabilitate, un absolvent își poate gasi locul într-o societate de avocatura sau într-un alt

mediu juridic care sa corespunda aspirațiilor sale”, susține tânara.

Elena Georgiana Udrica marturisește faptul ca, daca ar avea posibilitatea sa o ia de la capat, ar alege din nou fara

ezitare Facultatea de Drept, deoarece aceasta decizie s-a dovedit a fi cea mai buna alegere pentru ea și pentru

personalitatea sa. „Facultatea de Drept mi-a oferit nu doar cadrul necesar pentru a învața și a ma dezvolta

profesional, ci și ocazia de a descoperi o pasiune autentica pentru domeniul juridic. Deși parcursul meu

educațional inițial parea sa ma îndrepte catre alte domenii, perioada de introspecție și explorare a opțiunilor de

cariera m-a condus spre Drept, o alegere care s-a potrivit perfect cu personalitatea mea și cu dorința mea de a

contribui la rezolvarea unor probleme complexe. Facultatea de Drept m-a ajutat sa îmi dezvolt o gândire logica și
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analitica, sa acumulez cunoștințe solide și sa dobândesc competențe esențiale pentru o cariera de succes. Privind

retrospectiv, nu regret nicio clipa alegerea facuta. Sunt ferm convinsa ca nu ar fi existat o alta opțiune mai potrivita

pentru mine, iar toate experiențele pe care le-am trait pe parcursul studiilor și dupa absolvire au demonstrat

valoarea acestei decizii. Mediul academic de la Facultatea de Drept m-a ajutat sa-mi cultiv disciplina, sa-mi

dezvolt abilitați esențiale și sa-mi perfecționez capacitatea de a analiza și soluționa probleme complexe. Mai mult

decât atât, satisfacția pe care o simt în fiecare zi, în cadrul profesiei mele, atunci când reușesc sa contribui la

rezolvarea unor situații dificile, ma convinge ca aceasta alegere a fost nu doar corecta, ci și una esențiala pentru

dezvoltarea mea. Daca aș avea ocazia sa o iau de la capat, aș face aceeași alegere fara ezitare, considerând ca

Dreptul este nu doar o profesie, ci și o vocație care continua sa îmi aduca împliniri pe toate planurile”, încheie

avocatul.
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